

高山植物郵票(第 3 輯)

繼 110、112 年發行高山植物郵票第 1、2 輯後，本公司續規劃第 3 輯郵票 1 套 4 枚，預定於 115 年 1 月 9 日發行。圖案簡介如下：

- 一、梅花草(面值 8 元)：葉心形，光滑翠綠，花莖自葉基伸出，花白色，展開如同梅花一般，7-9 月為盛花期，中、高海拔遮陰、光照不強之邊坡及濕潤石壁可見。
- 二、塔塔加薊(面值 8 元)：葉羽狀全裂，裂片細長，頭狀花序頂生，盛開時下垂，小花花冠紫色，花期 8-10 月，侷限在玉山山脈 2,000-3,000 公尺的山區，稀有不常見。
- 三、蓬萊毛茛(面值 9 元)：葉單生，具有三個深裂達基部，花黃色，花期 5-8 月，於高海拔道路旁開闊地或向陽坡面可見。
- 四、玉山山奶草(面值 20 元)：葉卵形，兩面密披白色細毛，花冠鐘形呈奶嘴狀，黃綠色，花期 6-8 月，於中、高海拔之林緣、灌叢或濕潤溪流旁可見。

本套郵票由農業部生物多樣性研究所合歡山研究中心姚正得主任規劃，生態插畫家徐偉先生繪圖，卡登實業股份有限公司以彩色平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各一批，於 115 年 1 月 7 日開始發售；另製作預銷首日戳低值封及套票封於 1 月 9 日郵票發行當天出售，歡迎選購。其他詳情請參閱本公司印行之集郵報導或今日郵政月刊。

Chunghwa Post Co., Ltd.

Republic of China

Postage Stamps Issuing
Information No. 1 (2026)

Taipei, Taiwan, R.O.C.

Alpine Plants Postage Stamps (III)

Following the first two sets of Alpine Plants Postage Stamps issued in 2021 and 2023, Chunghwa Post is offering a third set of four stamps to be issued on January 9, 2026, as described below:

1. *Parnassia palustris* (NT\$8): From the base of glabrous emerald-green orbicular-cordate leaves, the flower stem sprouts with white flowers which blossom from July to September, like plum blossom. The plants grow at mid to high altitudes on shady, ill-lit, cliff scarps and rock faces.
2. *Cirsium tatakaense* (NT\$8): The stem has pinnatisect leaves with elongated lobes. Mature capitula are terminally positioned, nodding at full bloom. Each floret has a purple corolla. This rarely-seen plant blooms between August and October and is endemic to Mt. Jade, where it is found between 2,000 and 3,000 m.
3. *Ranunculus formosa-montanus* (NT\$9): The monomorphic leaves are split into three distinct parts. The yellow flowers blossom from May to August in open spaces along high altitude trails or on sunny slopes.
4. *Codonopsis kawakamii* (NT\$20): Both sides of its ovate leaves are hairy. The campanulate, nipple-shaped, yellowish green flowers bloom from June to August along the edge of forests, thickets and streams at mid to high altitude.

This set of stamps was planned by Mr. Yao Cheng-te, Chief of the Hehuan Mountain Research Center of the Taiwan Biodiversity Research Institute, Ministry of Agriculture. They were painted by the ecological artist Mr. Xu Wei and printed in color offset by Cardon Enterprise Co., Ltd.

By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts, and a loose-leaf album page to be sold on January 7, 2026. Pre-cancelled FDCs with one NT\$8-denominated stamp or a full set of stamps will go on sale on January 9, 2026, the stamps' date of issuance. For further information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.